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J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült: Monorierdő Községi Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottságának 

2007. június 14-én 15:00 órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal tanácstermében 
megtartott üléséről. 

 
Jelen vannak: Dr. Páczi Antal elnök, Pádár Erika, Hornyák Balázs, Bánné Veres Zsuzsanna tag. 
 
Bejelentés nélkül távol van: Bíró László 
 
Meghívottak:  Juhász Sándor polgármester 
   Vad Mária alpolgármester 
   Dr. Külüs Ilona gyermekorvos 
   Faragó Anita védőnő 
 
Vargáné Vass Éva jegyző hivatali elfoglaltság miatt az ülésen nem tudott részt venni.  
 
Dr. Páczi Antal elnök: Köszönti a megjelenteket. A bizottsági ülést 15:00 órakor megnyitja. 
Megállapítja, hogy három bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes.  
 
A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikó ügyintézőt; hitelesítésre Bánné Veres Zsuzsanna 
bizottsági tagot kéri fel. 
 
Ismerteti a napi rendi pontokat.  

1.) Védőnői tevékenységről beszámoló 
Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke 

 Napirendhez meghívott: Faragó Anita védőnő 
  

2.) Terhesgondozó kialakítása lehetőségének kérdése 
 Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke 

 
3.) Parlagfű-mentesítés 

  Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke 
 

4.)Avar és kerti hulladékok nyílttéri kezeléséről szóló rendelettervezet véleményezése. 
 Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző 

 
5.) Egyebek 

 
Javasolja a napirendet és annak sorrendjét elfogadásra. 
 
Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság a napirendre tett javaslatot 4 – egyhangú – 
igen szavazattal elfogadta. 
 
 
1., Védőnői tevékenységről beszámoló. 
Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke. 
A napirendhez meghívott: Faragó Anita védőnő. 

 
Faragó Anita védőnő: Tájékoztatja a bizottságot, hogy Monorierdőn 2004. szeptember elsejétől 
van állandó, főállású védőnő, korábban a terület gondozását a monori védőnők helyettesítéssel 
oldották meg. 2006-ban – tekintettel a gyermekek magas számára – Monorierdőt két védőnői 
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körzetre osztották. 2006. augusztus elsejével mindkét körzet főállásban betöltött. Jelenleg Botos 
Anikó védőnő, szülési szabadságon van, körzetét egyedül látja el, helyettesítéssel.  
 
Ismerteti a tanácsadás fogadóóra rendjét és az ellátottak létszámát.  
Elmondja, hogy Monorierdőn igen magas a be- és kiköltözés gyakorisága. A beköltöző családok 
rendszerint rossz szociális körülmények között élnek, illetve halmozottan hátrányos helyzetűek. A 
gondozott 0-16 éves gyermekek családja közel 30%-a küzd megélhetési problémákkal.  
A roma kisebbség aránya 20%-ra tehető. A családok többsége Monorierdő bizonyos utcáiban nagy 
részben elszigetelődve él a magyar lakosságtól, általában igen rossz szociális körülmények között. 
Nagy probléma a gyermekek magas száma, az ápolatlanság, a rendszertelen óvodába és iskolába 
járás, illetve a fejtetvesség. Emelkedik a fiatal korban gyermeket vállalók száma.  
Monor Város Önkormányzata a rászoruló családok számára ingyenes tetűirtószert biztosított.  
 
Kiemeli, hogy a dohányzás továbbra is nagy problémát jelent. A várandósok közel egyharmada do-
hányzik, közülük is elsősorban a hátrányos helyzetű nők. Egyre magasabb a dohányzó iskolások 
száma, és egyre több közülük is a dohányzó kisiskolás. A gyermekkori dohányzás szintén a hátrá-
nyos helyzetű családokban gyakoribb.  
 
A védőnői tevékenységet az iskolában és óvodában önállóan, illetve Dr. Külüs Ilona gyermekorvos-
sal együttműködve látja el, a kapcsolattartás megfelelő, probléma esetén a jelzés kölcsönös. Az 
együttműködés eredményeként a problémás – akár egészségügyi, akár szociális szempontból – 
gyermekek korai azonosítása és fokozott gondozása megvalósulhat. Folyamatos a kapcsolattartás a 
Családsegítő és Gyermekjóléti szolgálattal, illetve az ÁNTSZ-el is.  
 
 A védőnő feladata a szűrővizsgálatok és tisztasági vizsgálatok végzése, problémás családok és 
gyermekek számára segítség- és információnyújtás, életmódformáló előadások szervezése és meg-
tartása. A vizsgálatok azt mutatják, hogy a gyermekek körében egyre magasabb az elhízottak száma, 
illetve a következményes magas vérnyomás. Magas a lúdtalp, gerincferdülés, hanyag tartás miatt az 
ortopédiára utalt gyermekek száma is, de a szülők sokszor nem viszik el gyermeküket a szükséges 
vizsgálatokra. 
 
Elmondja, hogy Monorierdőn a védőnői tanácsadó és rendelő egyazon helyiség, mely számos 
problémát vet fel. A tárgyi feltételek nem felelnek meg az előírásoknak, illetve a rendelési idő miatt 
korlátozott a védőnői tevékenység. A közös helyiség miatt, mind az egészséges csecsemő 
tanácsadás, mind a terhes tanácsadás problémát jelent.  
 
Kéri a bizottságot, hogy határozzanak a 49/2004. ESzCsM rendeletben előírt minimum feltételek 
biztosításával kapcsolatban, vagyis biztosítsa az önkormányzat a számítógépet, nyomtatót és 
internet elérést, ami nélkülözhetetlen a minőségi védőnői munkához, a rendelet szerint a tárgyi 
feltételeket 2007. december 31-ig kell biztosítani. A rászoruló családok számára biztosítsanak 
ingyen 50 db. Nittifor tetűirtószert, aminek a beszerzési ára kb. 800,– Ft –1000,– Ft/db.  
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Megköszöni Faragó Anita védőnő beszámolóját. Megkérdezi a 
jelenlévőket, hogy kívánnak e hozzászólni.  
 
Vad Mária alpolgármester: Kérdezi, hogy a rendelési időt és a tanácsadást nem lehet elkülöníteni? 
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: A rendelés és a tanácsadás nincs egy időben. Mivel a két 
tevékenység váltja egymást a tanácsadásra érkező szülők gyermekei érintkezésbe kerülnek a 
rendelésre érkezett gyermekekkel, így fenn áll a fertőzés veszély.  
Az elkülönítést csak úgy lehetne megoldani, ha a tanácsadás és a védőnői tevékenység külön 
helyiségben történne, mert az orvosok és a védőnő emberileg és szervezésileg mindent megtett 
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annak érdekében, hogy a két tevékenység ne ütközzön.  
 
Juhász Sándor polgármester: A hiányosságokról az önkormányzatnak is tudomása van, de sajnos 
meg kell érteni, hogy pár hónapja működik a testület és a hivatal, csodákat nem lehet tenni, mivel az 
anyagi lehetőségek sem adottak. Az önkormányzat mindent meg fog tenni annak érdekében, hogy 
ez az áldatlan állapot valahogy megoldódjon.  
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Megköszöni a hozzászólásokat, és javasolja a beszámoló elfoga-
dását, kéri az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság tagjait, hogy szavazzanak az 50 db. 
Nittifor tetűirtószer vásárlásával valamint védőnő által történő kiosztásával kapcsolatban.  
 
A bizottság 4 - egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-
TESTÜLET 

EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK 
7/2007.(VI.14.) EKB 

határozata 
 

Az ingyenes Nittifor tetűirtószer megvételéről, annak kiosztásáról 
 
Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottsága javasolja a szociálisan rászorult családok részére ingyenes ellá-
tásként az ötven db Nittifor tetűirtószer megvásárlását, védőnő által történő 
kiosztását. 

 
Dr Páczi Antal bizottság elnöke: Megköszöni a szavazást és javasolja a bizottságnak, hogy az 
előzőekben említett rendeletnek megfelelően, minimum feltételként szavazzák meg a védőnői tevé-
kenységhez a számítógépet, nyomtatót és internet hozzáférést.  
 
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-
TESTÜLET 

EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK 
8/2007. (VI. 14.) EKB 

határozata 
Védőnői tevékenységhez számítógép, nyomtató és internet hozzáférés 

biztosítását 
 
Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottsága minimum feltételként javasolja biztosítani védőnői tevékenysé-
géhez 1. db. számítógép, 1. db. nyomtató megvásárlását és internet 
hozzáférést.  

 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Javasolja a második napirendi pont megtárgyalását. 
  
2. Terhesgondozó kialakítása lehetőségének kérdése. 
Előadó: Dr. Páczi Antal a bizottság elnöke. 
 
Sajnos Monorierdő nagyon el van maradva. Mint arról az előzőekben is beszéltünk a védőnőnek és  
a tanácsadásoknak nincs külön helye. A védőnő a terhes gondozásra, és tanácsadásra érkező anyákat 
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nem tudja leültetni. Egy kis helyiségbe dolgozik, ami eredetileg a fertőző betegek elkülönítő 
szobája.  Nem régen Csévharaszton járt, ami Monorierdőtől sokkal kisebb község, fele annyi 
gyermek születik, egy védőnő van.  
Képekkel illusztrálja, hogy a jelenlegi rendelő helyett, hogyan kellene kinézni egy rendelőnek. 
Csévharaszton a rendelő és a tanácsadási helyiségek teljesen külön vannak. Előírásnak megfelelő 
vizesblokkokkal rendelkezik az épület – külön férfi és női WC, előtérrel -, akadálymentesített a 
mozgáskorlátozottak részére. 
Tudja, hogy jelenleg erre nincs lehetőség. Úgy gondolja, figyelni kell a pályázatokat, hogy pályázati 
pénzt is felhasználva megfelelő egészségházat lehessen építeni, ahol a rendelések és a tanácsadások 
külön helyiségben történnének. Egy 4000 lakosú településnek fogorvosra is szüksége van, ami még 
egyáltalán nem megoldott.  
 
Juhász Sándor polgármester: Sajnos egyre kevesebb pályázat jelenik meg az egészségüggyel 
kapcsolatban, a község hátrányos helyzetben van. 
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Tisztában van a helyzettel, jelenleg a kérése csupán annyi, hogy 
az önkormányzat próbáljon meg a védőnő részére külön helyiséget biztosítani. 
 
Juhász Sándor polgármester: Meg kell keresni a Monori Polgármesteri Hivatal Építéshatósági 
Irodáját, hogy a jelenlegi területen lehet e bővíteni, egyáltalán milyen lehetőség van. Nem áll 
rendelkezésére az épület alaprajza, ezért szükség lenne a pontos méretekre. 
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Tulajdonában van egy méretarányos tervrajz, amit rendelkezésre 
tud bocsájtani. Elmondja, hogy egy rendelőnek minimum 18 m2-esnek kell lennie. 
 
Juhász Sándor polgármester: A hatályos törvények szerint egy ingatlant 30%-ban lehet beépíteni. 
Keresni fogja a megoldás lehetőségeit, mert mint azt az előzőekben is mondta, tudomása van az 
áldatlan állapotokról. 
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Felteszi a kérdést, hogy a bizottság elfogadja-e a Terhesgondozó 
kialakítása lehetőségének kérdésével kapcsolatos beszámolót.  
 
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal elfogadta a beszámolót. 
 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-
TESTÜLET 

EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK 
9/2007. (VI. 14.) EKB 

határozata 
 

A terhesgondozó kialakítása lehetőségének kérdésével kapcsolatos 
beszámoló. 

 
Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottsága a terhesgondozó kialakítása lehetőségének kérdésével kapcsola-
tos beszámolót elfogadja. 

 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: A következő napirendi pont: 
3. Parlagfű-mentesítés. 
Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke 
 
Hornyák Balázs bizottsági tag: Tudja, hogy ez még csak a harmadik napirendi pont. El kell, hogy 
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mondja, nagyon tetszik a negyedik napirendi ponthoz elkészített rendelettervezet. 
A parlagfű-mentesítéshez is hasonló rendeletet kellene alkotni, szigorú büntetési feltételekkel. 
Rengeteg az allergiás beteg, és egy parlagfüves terület mellett élő allergiásnak több tízezer forintjá-
ba kerül a gyógyszer. 30000,– Ft-nál komolyabb büntetést szabna ki. 
A szankcionálásnál arra is gondol, hogy egy felszólítás után a bírság kiszabása mellett, a hivatal 
elvégezné a parlagfű menetesítést, aminek a költségét a tulajdonos ingatlanára lehetne terhelni. 
 
Juhász Sándor polgármester: A parlagfű-mentesítéssel kapcsolatban a hivatalnak érvényes szer-
ződése van egy vállalkozóval, aki évi két alkalommal végzi el az irtást. 
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Arról érdeklődik, hogy a hivatalban mennyire van megszervezve 
a parlagfüves területek figyelése, ennek a tevékenységnek ki a felelőse? 
 
Juhász Sándor polgármester: A hivatalnál közterület felügyelő van alkalmazva, aki figyeli ezeket 
a területeket. Most még csak felszólításokat küld a tulajdonosoknak, hogy tegyék rendbe a területü-
ket. Természetesen júliustól, aki nem tesz eleget a kötelezettségének, az büntetve is lesz. Az önkor-
mányzat területeit a közmunkások rendszeresen kaszálják. Jelenleg hiányzik még egy fűnyíró, amit 
már meg is rendeltem. A gép középkategóriás, kb. 100000,– Ft-ba fog kerülni. Bízik benne, hogy a 
két fűnyíróval már fogják győzni a munkát.  
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Felhívja a jelenlévők figyelmét, hogy a parlagfű virágzáskor 
veszélyes. Irtását már most meg kell kezdeni. A lakosságot tájékoztatni kell arról, hogy miért kell 
irtani, és a közterületet takarítani. Gondol itt arra, hogy meg kell jelentetni a helyi újságban, 
szórólapokon, a helyi rendeletek legfontosabb paragrafusait, hogy mindenki köteles a saját területét, 
és az ingatlana előtti közterületet – az út közepéig – rendbe tartani.  
 
Vad Mária alpolgármester: Tudomása szerint a Környezetvédelmi Törvény szabályozza a kérdést, 
a rendeletalkotáshoz a törvényből kell átvenni a községre vonatkozó részeket. A törvényben a 
szankcionálási feltételek is meg vannak adva. A testület az ezzel kapcsolatos rendeletet már meg-
szavazta. Szintén javasolja, hogy szóró lapon legyen a lakosság felszólítva, hogy a parlagfű virágzás 
megkezdődött.  
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Kéri a bizottságot, szavazzanak arra vonatkozóan, hogy 
javasolják e, hogy a lakosság tájékoztatása a helyi újságban és szórólapokon történjen.  
  
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal elfogadta a javaslatot. 
 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-
TESTÜLET 

EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK 
10/2007. (VI. 14.) EKB 

határozata 
 

A lakosság tájékoztatása parlagfű virágzásról, annak irtásáról 
 

Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottsága javasolja, hogy a lakosság tájékoztatása a helyi újságban vala-
mint szórólapokon történjen. 

 



- 6 - 
 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: A negyedik napirendi pont:  
4. Avar és kerti hulladékok nyílttéri kezeléséről szóló rendelettervezet véleményezése. 
Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző 
 
Hornyák Balázs bizottsági tag: A rendelettervezetet nagyon jónak tartja. Örül, hogy a kerti 
hulladékok égetését konkrétan leszabályozza. Sok a településen a víkendtelekkel rendelkező sze-
mély. A szabályozás alapján nem fordulhat elő az, hogy délután meggyújtják az összegyűjtött avart, 
kerti hulladékot, és egész éjszaka füstöl, a tűzveszélyről nem is beszélve. 
 
Juhász  Sándor polgármester: A Szabadság utca végén tapasztalta, hogy a lakosság szemetet 
rakott le. A szemét lerakóját nem lehetett megállapítani, mivel a személyére utaló dokumentumot a 
szemét között nem talált. Felhívja a figyelmet, hogy amennyiben a közterület-felügyelő olyan 
szemét lerakatot talál, ahol a szemét lerakójának a személye is megállapítható, szabálysértési eljárás 
lesz indítva.  
 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Javasolja, hogy – kivonatolva – a lakosság szórólappal legyen 
tájékoztatva a képviselő-testület által elfogadásra kerülő rendeletről. A teljes rendeletet a lakosság a 
hivatalban elolvashatja.   
 
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal a javaslatot elfogadta. 
 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-
TESTÜLET 

EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK 
11/2007. (VI. 14.) EKB 

határozata 
 

Avar és kerti hulladékok nyílttéri kezeléséről szóló rendelettervezet 
 

Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottsága javasolja, hogy a lakosság a képviselő-testület által is elfogadásra 
kerülő rendeletről – kivonatolva – szórólapokon tájékoztatást kapjon. 

 
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: 
5. Egyebek  
Napirendi pontban Dr. Külüs Ilona gyermekorvos rendelésével kapcsolatban szeretné tájékoztatni a 
bizottságot. Tudomására jutott, hogy a lakosság jelzéssel élt, hogy a doktornő nem minden esetben 
kezdi meg a rendelését időben. 
Beszélt a doktornővel, aki elmondta, hogy a rendelés csak akkor kezdődik későbbi időpontban, ha 
sürgős esethez hívják ki. Egyébként megpróbálja a rendelési időt betartani.  
 
A másik egyebek téma a gyógyszertár szerdai hosszabbított nyitva tartása. Megkereste a gyógysze-
résznőt, aki azt az ígéretet tette, hogy nem lesz akadálya annak, hogy a nyitva tartást rendelési idő-
höz igazítsa.  
Mivel a témával kapcsolatban kérdés és felvetés nincs és a bizottság több napirendi pontot nem 
tárgyal az ülést 17 óra 06 perckor bezárja.  

K. m. f. 
 
 
Dr Páczi Antal  Bánné Veres Zsuzsanna 
bizottság elnöke  jkv. hitelesítője 
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